

信徒阅读圣经的最佳顺序 (2024)

译自 The Best Order To Read The Bible For New Believers (2024)

<https://epitimmy.com/blog/best-order-to-read-the-bible-for-the-first-time/>

初学者应该阅读哪些圣经基础书籍？

1. 约翰福音。对于新信徒或寻求者来说，这是一个很好的起点。
2. 创世记。圣经的开头。
3. 出埃及记。先知摩西和法老之间的激烈行动。
4. 马可福音。最简单的福音，耶稣在移动。
5. 以弗所书。罗马书的简短版本。
6. 歌罗西书。以弗所书的简短版本。
7. 约书亚记。以色列征服应许之地。
8. 路得记。“罗密欧与朱丽叶”类型的故事。
9. 路加福音。关于耶稣生平的最长的福音书。
10. 使徒行传。跟随使徒的冒险之旅！
11. 撒母耳记上。这与塞缪尔无关。这是关于扫罗王（和大卫）的。
12. 撒母耳记下。大卫王的兴衰。
13. 列王记上。以色列王国的腐败。
14. 列王记下。亚述人和巴比伦人的入侵。
15. 约拿书。著名的大鱼的故事。
16. 马太福音。新约第一本书以家谱开始。乐趣！
17. 以斯拉记。以色列人返回以色列重建圣殿。
18. 哈该书。上帝威胁以色列人不重建圣殿。
19. 尼希米记。尼希米的领导和耶路撒冷城墙的重建。
20. 玛拉基书。这是旧约的最后一本书。看看以色列人发生了什么事。
21. 约翰壹书。你怎么知道你是否是真正的基督徒？阅读这封信。
22. 启示录。圣经中的最终仇敌。

中阶读经：这些书将帮助您更深入地理解圣经。

该列表按时间顺序涵盖了圣经的叙述背景和神学。其中一些有困难的段落。

它们非常适合日常圣经学习。加深你与神的关系是值得的。

让我们深入探讨吧！

1. 罗马书。全面阐述耶稣基督的好消息
2. 申命记。摩西在以色列人进入迦南地之前的最后指示。
3. 哥林多前书。这揭示了神对疯狂教会的恩典。
4. 士师记。以色列在应许之地历史上极其黑暗的一面。
5. 哥林多后书。使徒保罗针对指控为自己辩护。
6. 但以理书。这本书的一半内容包含了著名的儿童主日学故事。
7. 诗篇。圣经中最长的书。
8. 加拉太书。使徒保罗用控诉性的话语来对抗假福音。
9. 腓立比书。有喜悦吗？

10. 箴言。旧约中的智慧名言。
11. 雅各书。新约中基督徒生活的智慧格言。
12. 帖撒罗尼迦前书。您将获得末世论（末世）的基本知识。
13. 帖撒罗尼迦后书。谁是不法之人？
14. 以赛亚书。预言以色列的审判。为未来带来恢复的希望。
15. 耶利米书。耶利米是一位先知。他为以色列的罪孽哭泣。
16. 提摩太前书。保罗指示提摩太建立教会的秩序。
17. 提摩太后书。保罗鼓励提摩太在反对中保持忠诚。
18. 提多书。保罗对提多的指示与提摩太前书几乎相似。
19. 腓利门书。这是关于一个奴隶主和一个奴隶的故事。有争议的！
20. 彼得前书。作为基督徒，你正受苦吗？阅读这封信！
21. 彼得后书。彼得劝勉受逼迫的基督徒要增长对神的认识。
22. 犹大书。信徒们要为自己的基督教信仰与假教师进行斗争。

恭喜。

您已完成圣经阅读的 $\frac{2}{3}$ 。你应该了解圣经的故事情节和神学。现在是完成圣经其余部分的时候了！

高阶：面对挑战，本于信，以致于信。

这些书补充了你所缺失的圣经知识。它们并非不重要，因为它们神的话语。它们为您提供全面的圣经故事情节。将他们视为主要故事中的“幕后”。

遗憾的是，没有多少人阅读它们。但你不一样！我们开工吧。

1. 约伯记。你正在经历痛苦和磨难吗？约伯会同情你。
2. 利未记。任何圣经阅读计划的杀手。这都是关于法律的。
3. 民数记。以色列前往应许之地。但他们实在是太叛逆了！
4. 希伯来书。耶稣更伟大、更好。
5. 传道书。这本书充满了对现实世界的愤世嫉俗的智慧。
6. 雅歌。犹太男孩不被允许阅读这本书。又热又辣。
7. 历代志上。艰难的开始。但是，重复撒母耳记 1 章和 2 章中的一些叙述。
8. 历代志下。重点是犹大王国。
9. 以斯帖记。圣经中唯一没有提到上帝的书。
10. 耶利米哀歌。耶利米为犹大的毁灭而哭泣。那太糟了！
11. 以西结书。预言针对犹大的罪恶。但这本书有一个很酷的名字！
12. 何西阿书。以色列违背了与上帝所立的约。但神仍然是仁慈的。
13. 约珥书。你喜欢蝗虫吗？你可能会喜欢这本书。
14. 阿摩司书。以色列人的崇拜是虚伪的。上帝讨厌这样。
15. 俄巴底亚书。针对以东民族的预言。
16. 弥迦书。神必须面对并审判邪恶。但神的圣约之爱和应许比邪恶更有力量。
17. 那鸿书。针对尼尼微的预言。（这可能发生在约拿之后。）
18. 哈巴谷书。为什么上帝允许邪恶存在？看看这本书。
19. 西番雅书。其中大部分描述了上帝正义的形象。但最终还有神的爱。

20. 撒迦利亚书。这通常会帮助你理解启示录。
21. 约翰贰书。一本关于不欢迎假教师的小书。
22. 约翰叁书。一本关于向传教士表示热情好客的小书。

The Best Order To Read The Bible For New Believers (2024)

<https://epitimmy.com/blog/best-order-to-read-the-bible-for-the-first-time/>

What should be the fundamental books of the Bible to read in order for beginners?

1. **The gospel of John.** This is a great starting point for new believers or seekers.
2. **The book of Genesis.** The beginning of the Bible.
3. **The book of Exodus.** The intense action between Moses, the prophet, and Pharaoh.
4. **The gospel of Mark.** The simplest gospel where Jesus is on the move.
5. **The book of Ephesians.** The shorter version of the book of Romans.
6. **The book of Colossians.** The shorter version of the book of Ephesians.
7. **The book of Joshua.** Israel's conquest of the Promised Land.
8. **The book of Ruth.** A "Romeo and Juliet" type of story.
9. **The book of Luke.** The longest gospel about the life of Jesus.
10. **The book of Acts.** Follow the Adventure of the Apostles!
11. **The book of 1 Samuel.** It's not about Samuel. It is about King Saul (and David).
12. **The book of 2 Samuel.** The rise and fall of King David.
13. **The book of 1 Kings.** The corruption of the kingdom of Israel.
14. **The book of 2 Kings.** The invasion of the Assyrians and Babylonians.
15. **The book of Jonah.** The famous fish story.
16. **The book of Matthew.** The first book of the New Testament that opens with a genealogy. Fun!
17. **The book of Ezra.** The Israelites return to Israel to rebuild the temple.
18. **The book of Haggai.** God threatened the Israelites for not rebuilding the temple.
19. **The book of Nehemiah.** The leadership of Nehemiah and the rebuilding of the walls of Jerusalem.
20. **The book of Malachi.** It is the final book in the Old Testament. Find out what happened to the Israelites.
21. **The book of 1 John.** How do you know if you're truly a Christian? Read this letter.
22. **The book of Revelation.** The final boss in the Bible.

These books will help you go deeper in your understanding of the Bible. This list covers the background of the narrative and the theology of the Bible in chronological order. Some of them have difficult passages.

They are great for daily Bible Study. And it is worth **deepening** your relationship with God. Let's dive right into it!

1. **The book of Romans.** The comprehensive exposition of the good news of Jesus Christ
2. **The book of Deuteronomy.** Moses' final instruction before Israel goes into the land of Canaan.

3. **The book of 1 Corinthians.** This reveals God's grace towards a church that has done wild.
4. **The book of Judges.** The extremely dark side of the history of Israel in the Promised Land.
5. **The book of 2 Corinthians.** The Apostle Paul defends himself against accusations.
6. **The book of Daniel.** Half of this book contains famous children's Sunday school stories.
7. **The book of Psalms.** The longest book of the Bible.
8. **The book of Galatians.** The Apostle Paul uses indicting words to confront a false gospel.
9. **The book of Philippians.** Got joy?
10. **The book of Proverbs.** The wise sayings found in the Old Testament.
11. **The book of James.** The wise sayings for the Christian life in the New Testament.
12. **The book of 1 Thessalonians.** You get the basic knowledge of eschatology (end times).
13. **The book of 2 Thessalonians.** Who is the man of lawlessness?
14. **The book of Isaiah.** Prophecies the judgment of Israel. Offers hope of restoration in the future.
15. **The book of Jeremiah.** Jeremiah is a prophet. He weeps over the sin of Israel.
16. **The book of 1 Timothy.** Paul is instructing Timothy to establish order in the church.
17. **The book of 2 Timothy.** Paul is encouraging Timothy to remain faithful in the midst of opposition.
18. **The book of Titus.** Paul's instruction to Titus is almost similar to 1 Timothy.
19. **The book of Philemon.** This is about a slaveowner and a slave. Controversial!
20. **The book of 1 Peter.** Are you suffering as a Christian? Read this letter!
21. **The book of 2 Peter.** Peter exhorts the persecuted Christians to grow in the knowledge of God.
22. **The book of Jude.** Believers are to contend for their Christian faith against false teachers.

CONGRATULATIONS.

You are $\frac{2}{3}$ of the way done with completing your Bible reading. You should know the storyline and theology of the Bible. It is time complete the rest of the Bible!

These books supplement the missing pieces of your Bible knowledge. They are not unimportant for they are the word of God. They provide you with a well-rounded storyline of the Bible. Consider them as "behind the scenes" in the main story.

Sadly, they are not read by many. But you are different! Let's do this.

1. **The book of Job.** Are you going through pain and suffering? Job can sympathize with you.
2. **The book of Leviticus.** The killer of any Bible reading plan. It's all about the law.
3. **The book of Numbers.** Israel travels to the Promised Land. But they're SO rebellious!
4. **The book of Hebrews.** Jesus is greater and better.
5. **The book of Ecclesiastes.** A book that is filled with cynical wisdom for the real world.
6. **The book of Song of Solomon.** Jewish boys were not allowed to read it. It's hot and spicy.
7. **The book of 1 Chronicles.** Difficult start. But, repeats some of the narratives from 1 and 2 Samuel.
8. **The book of 2 Chronicles.** Focusing on the kingdom of Judah.

9. **The book of Esther.** The only book in the Bible that doesn't mention God.
10. **The book of Lamentations.** Jeremiah was crying over the destruction of Judah. **That's So Sad!**
11. **The book of Ezekiel.** Prophecy against Judah for its sin. But this book has a cool name!
12. **The book of Hosea.** Israel broke her covenant with God. But God remains merciful.
13. **The book of Joel.** Do you like locusts? You might enjoy this book.
14. **The book of Amos.** Israel was hypocritical in its worship. God hates that.
15. **The book of Obadiah.** The prophecy against the nation of Edom.
16. **The book of Micah.** God must confront and judge evil. But God's covenant love and promise are more powerful than evil.
17. **The book of Nahum.** The prophecy against Nineveh. (This might have happened after Jonah.)
18. **The book of Habakkuk.** Why does God allow evil to exist? **Check out this book.**
19. **The book of Zephaniah.** Most of it describes images of God's justice. But also God's love in the end.
20. **The book of Zechariah.** This will generally help you understand the book of Revelation.
21. **The book of 2 John.** A short book about not welcoming false teachers.
22. **The book of 3 John.** A tiny book about showing hospitality to missionaries.